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Návštěva prof. Jiřího Drahoše 
v Dobřichovicích

Ve čtvrtek 21. září navštívil Dobřichovice kan-
didát na prezidenta prof. Jiří Drahoš se svou 
manželkou Evou. Návštěva pana prof. Drahoše 
začala v  odpoledních hodinách procházkou po 
Dobřichovicích, kdy jsme mu ukázali to, čím jsou 
Dobřichovice výjimečné, mimo jiné sochořadí 
do Karlíka, lávku, budovu nové školy v  ulici 5. 
května, zámek, starosta Sokola předvedl hostům 
sokolský areál. Od 18 hodin proběhla v  sále 
MUDr. Fürsta diskuse prof. Drahoše s  občany. 
Nutno dodat, že o setkání s prof. Drahošem byl 
mezi lidmi velký zájem, sál byl plný, na mnoho 
lidí se ani nedostalo místo k  sezení. Po setkání 
s  občany jsme s  několika přítomnými zastupi-
teli a  manželi Drahošovými ještě nějakou dobu 
pokračovali v debatě u skleničky vína v nedaleké 
La Fontáně.

Ze setkání s  prof. Drahošem jsem si odnesl 
velmi dobrý dojem, jsem přesvědčen, že Jiří 
Drahoš je jedním z těch kandidátů na prezidenta, 
který by naši zemi, v  případě svého zvolení, 
dobře reprezentoval ve světě a  pro občany ČR 
byl hlavou státu v  tom pravém slova smyslu. Se 
svými názory i vzděláním představuje nespornou 
autoritu. Domnívám se, že jako prezident by byl 
i  autoritou morální, která je v  dnešní době, kdy 
současná hlava státu svými výroky často uráží 
celé skupiny lidí, velice potřebná.

Jako velmi důležité chápu jeho názory na 
zahraničně-politické zaměření naší země. Je mi 
sympatické, že se prof. Drahoš zcela jednoznačně 
orientuje na západ, za zásadní považuje naše 
zakotvení v  Evropě a  v NATO. Česká republika 
jednoznačně patří na Západ. Ač nejsem ještě tak 
starý, mám v  živé paměti dobu, kdy naše země 
byla součástí východního bloku, a i když jsem byl 
tehdy mladý kluk, z té doby nesvobody a všudy-
přítomného marasmu mě dodnes mrazí. Myslím 
si proto, že prof. Drahoš by, v  případě svého 
zvolení, přispěl k tomu, že Česká republika by si 
získala zpět svoji vážnost, o kterou v posledních 
letech přichází.

Oprava lávky

Od konce srpna a  po velkou část září probíhala 
oprava lávky přes Berounku. Ač měly práce trvat 
ani ne dva týdny, po které měla být lávka uzavřena, 
realita byla bohužel poněkud odlišná. Lávka byla 
v průběhu prací uzavřená přerušovaně v závislosti 
na aktuálním počasí. Technologie opravy povrchu 
totiž vyžadovala suché počasí. Nejprve došlo 
k  obroušení staré, již narušené povrchové izo-
lační vrstvy a následně byly aplikovány celkem tři 
vrstvy nového izolačního systému. Bohužel počasí 
v  září bylo deštivé a  nebylo mnoho dní, kdy by 
bylo souvisle sucho. Tato skutečnost byla hlavním 
důvodem toho, že poslední pochozí vrstva izolace 
nebyla dostatečně vytvrzena a  zůstala po nane-
sení lepivá. Pokud by byla aplikovaná za správ-
ných podmínek, byla by během několika hodin 
vytvrzená a  schopná zatížení. Na to, že nový 
povrch lepí, si bezprostředně po otevření lávky 
stěžovali mnozí občané.

V současné době proto dílo reklamujeme 
a  zhotovitel hledá vhodné technické řešení, jak 
závady napravit. Bude nutno odfrézovat celou 
svrchní vrstvu, dále vyrovnat vrstvu střední 
a  znovu nanést vrchní nátěr. Kromě toho bude 
třeba opravit napojení izolačního nátěru chod-
níku na modrý nátěr bočnic lávky. Toto napojení 
je nyní nerovné, což působí velmi neesteticky. 
Dokud nebude oprava provedena v  souladu se 
zadávací dokumentací, nebude dílo od zhotovi-
tele městem přebráno. Oprava závad na díle však 
bude muset být provedena až za suchého počasí, 
tedy s největší pravděpodobností až na jaře, což 
bude bohužel vyžadovat ještě jedno krátké uza-
vření lávky. Chtěl bych se proto omluvit všem, 
kterým neplánovaně dlouhé uzavření lávky způ-
sobilo komplikace.

Studie využití pozemků města 
v centru Dobřichovic

Před prázdninami proběhla soutěž na zpracování 
projektu využití pozemků v  centru města, v  níž 

bylo osloveno pět architektonických kanceláří 
s  cílem navrhnout nové využití areálu, na němž 
v současné době stojí hasičská zbrojnice a nava-
zujícího pozemku ZUŠ. Zde město v  budoucnu 
zvažuje vybudovat novou radnici, multifunkční 
sál určený pro divadla, koncerty, zasedání zastu-
pitelstva, knihovnu a  rozšířit kapacitu základní 
umělecké školy. Hasičská zbrojnice by zároveň 
byla přesunuta na pozemek dnešního městského 
úřadu.

Své studie předložily architektonické kan-
celáře DAM architekti, Labor 13, Pavel Hnilička, 
Šafer Hájek a Grido. Na veřejné prezentaci, která 
proběhla v květnu, byly studie představeny svými 
autory zastupitelům i  občanům, přičemž jak 
zastupitelé, tak veřejnost mohla následně zasílat 
své připomínky k  jednotlivým studiím. Připo-
mínek bylo doručeno cca 10 a  další zazněly na 
samotné prezentaci na zasedání zastupitelstva 
dne 2. května.

Rada města diskutovala nad návrhy v  září 
2017 a seznámila se také s připomínkami občanů 
a  zastupitelů. Dle převažujících názorů radních 
i  většiny zastupitelů se oslovení architekti lépe 
vypořádali s  tou částí studie, která řešila novou 
hasičskou zbrojnici. Zde může být proto využito 
některé z předložených studií, která by byla dále 
dopracována. Oproti tomu ta část studie, kde 
architekti navrhovali novou radnici, sál, knihovnu 
a  rozšíření ZUŠ, nesplnila ani jedna z  předlože-
ných prací představy města. Opakoval se názor, 
že budova radnice by měla svou hlavní fasádou 
směřovat do ulice 5. května, měla by tvořit jednu 
z dominant centra Dobřichovic a doplnit tak další 
dominanty Křižovnického zámku, budovy školy 
na křižovatce ulic 5. května a Palackého a nárožní 
„věž“ domu č.p. 15 na opačné straně křižovatky 
ul. 5. května a  Palackého. Pěší propojení přes 
řešené pozemky by měla vyplynout z  hlavního 
architektonického řešení areálu, neměla by tedy 
být určujícím prvkem projektu. Radní se shodli, 
že je třeba upravit zadání pro další kolo výběru 
architektonické kanceláře a zohlednit tak některé 
diskutované připomínky. Soutěž tak ještě není 
finálně vyhodnocena.

Petr Hampl

Optimalizace trati Praha – 
Beroun

O rekonstrukci – velké opravě – optimalizaci (jak 
se modernizaci naší trati Praha – Beroun říká) se 
mluví již několik roků. Existuje několik studií, které 
zpracovali projektanti ze společnosti SUDOP, ale 
pokud je nám známo, tak definitivní verze nebyla 
ještě schválena.

Dočetl jsem se v  Našich novinách, že před 
několika dny bylo podepsáno memorandum, mezi 

obcemi a  městy ležícími na této trati, Středočes-
kým krajem a Ministerstvem dopravy. Toto memo-
randum žádá, aby proběhla rekonstrukce naší 
trati, aby tato trať byla využívána pouze pro pří-
městskou dopravu, aby dálková osobní i nákladní 
doprava byla přesunuta mimo údolí Berounky 
a aby se snížil celkový hluk ze železniční dopravy.

Podle memoranda by optimalizace (použí-
vejme tedy toto trochu nezvyklé slovo) měla 
probíhat bez využití vysokých protihlukových 
stěn, citlivým způsobem jak k obyvatelům žijících 
kolem trati, tak k přírodě a životnímu prostředí.

Signatáři memoranda také chtějí, aby bylo 
postaveno nové a  přímé spojení Prahy s  Berou-
nem mimo údolí Berounky, na které by se pře-
vedla rychlíková a nákladní doprava.

Samozřejmě, že se každý zeptá, kdy už to 
bude. To bohužel memorandum neřeší, ale je 
cenné v tom, že na podmínkách řešení železniční 
dopravy v údolí Berounky se shodly obce a města 
spolu se Středočeským krajem a  Ministerstvem 
dopravy.

Je dobré vědět, že stavba vysokorychlostní 
trati mezi Prahou a Berounem je úkol, který česká 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Letošní farmářské trhy skončily v polovině října. Budou pokračovat na jaře. Foto Hynek Moravec.
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vláda potvrdila nedávno jako „prioritní“ a tak lze 
doufat, že se věci kolem naší trati konečně dají 
do pohybu a že se ti mladší dočkají lepší, rychlejší 
a  pohodlnější dopravy do Prahy a  zpět. Domní-
vám se, že i  pro tuto republiku by bylo lepší 
investovat do rozvoje železnice v údolí Berounky, 
než se snažit tímto údolím vést nějakou dálnici 
s  tunely a  mosty a  bouráním domů za daleko 
větší peníze.

podle Našich novin VK

O čem jednala rada města

Rada znovu projednávala žádost pana Plzáka 
o souhlas se stavebními úpravami budovy pneu-
servisu ve Všenorské ulici dle aktualizované 
studie. Rada nesouhlasí s předloženým řešením, 

protože investor nemá na svém pozemku zajiš-
těno parkování pro nově vzniklé byty v nástavbě 
objektu.

Rada projednala žádost o příspěvek na zřízení 
babyboxu v Berouně. Rada schválila příspěvek ve 
výši 5.000,- Kč.

Rada jednala o žádosti Ing. Gustava Šimáčka 
o  souhlas s  napojením stavby „Obytný soubor 
Pražská, Lety“ na čistírnu odpadních vod Dobři-
chovice. Celkem se jedná o 15 bytových jednotek. 
Rada souhlasí s budoucím napojením této stavby 
na čistírnu odpadních vod za podmínky uhrazení 
příspěvku na rozvoj infrastruktury. Uvedený pří-
spěvek je vyčíslen na 590 tis. Kč.

Starosta seznámil radu s  informací Povodí 
Vltavy o  záměru odstranit panely z  brodu, 
který vede přes Berounku pod dobřichovickým 
zámkem. Panelový brod je poškozen povod-

Město Dobřichovice 
zveřejňuje záměr 
prodat pozemek  

p. č. 2503/2
o výměře 1 144 m2, který 

se nachází při ulici K Tenisu 
v oblasti Brunšova a je 

v územním plánu veden jako 
zahrada.

Minimální požadovaná cena 
za metr čtvereční pozemku je 

2.990,- Kč.
Pozemek sousedí s lesem, 

sítě jsou dovedeny na hranici 
pozemku.

Případné další informace lze 
získat na Městském úřadu 

Dobřichovice,
tel.: 230 234 530  
nebo na e-mailu  

tajemnik@dobrichovice.cz.

Memorandum podepsali (zleva): starosta Černošic Kořínek, ministr dopravy Ťok, hejtmanka Stč kraje 
J. Pokorná-Jermanová
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němi v letech 2002 a 2013 a správce toku jej jako 
nefunkční doporučuje odstranit. Rada souhlasí 
s  odstraněním panelů brodu z  Berounky, ale 
požaduje dodláždění vstupu do řeky z  kamenů 
v  návaznosti na kamenné obložení břehů po 
obou stranách stávajícího brodu tak, aby vydláž-
dění vstupu do řeky zasahovalo až pod vodu při 
běžném stavu hladiny řeky.

Starosta informoval radu o  jednání starostů 
obcí z  regionu na odboru školství, mládeže 
a sportu Středočeského kraje, které bylo svoláno 
vedoucím tohoto odboru Mgr. Coufalem 
z důvodu nedostatečné kapacity škol, především 
pak mateřských v našem regionu. Dle informace 
vedoucího odboru může v naléhavých případech 
krajský úřad svým rozhodnutím nařídit spádo-
vost školského obvodu pro konkrétní školu i přes 
nesouhlas samosprávy příslušné obce. V praxi by 
to mohlo pro Dobřichovice znamenat, že by byl 
obvod dobřichovické MŠ rozšířen i  pro některé 
obce Mníšecka, kde jsou nedostatečné kapa-
city MŠ. Obce, které si pro své občany zajistily 
dostatečnou kapacitu svých škol, by byly takto 
poškozovány na úkor obcí, které si kapacitu škol 
nezajistily. Možností obrany je pro obce zrušení 
takto nařízeného školského obvodu rozhodnu-
tím zastupitelstva. Rada nesouhlasí s  rozšířením 
školského obvodu mateřské, ani základní školy 
Dobřichovice na další obce. Pokud by došlo 
k  takovémuto rozhodnutí ze strany Středočes-
kého kraje, předloží tuto věc k rozhodnutí zastu-
pitelstvu.

Starosta informoval radu o  závadách na 
budově hotelu Pod Vinicí, jejíž prohlídku absol-
voval s  nájemcem této budovy a  technickým 
dozorem města. Nedostatky jsou především na 
elektrických rozvodech, na vytápění a v odvodu 
odpadních vod a  spočívají v  poddimenzova-
nosti a časté poruchovosti těchto rozvodů. Rada 
pověřuje starostu nechat zpracovat rozpočet 
na opravy zařízení budovy hotelu v  takovém 
rozsahu, aby byl zajištěn jeho bezproblémový 
provoz.

Rada jednala o  problematice parkování 
v  ulicích Krajníkova a  Pod Penzionátem, kde 
je v  současné době obytná zóna. Její zavedení 
zde bylo schváleno proto, že zajišťuje přednost 
chodců a sníženou maximální rychlost na 20 km/h. 
Zároveň by však mělo být umožněno parkování 
na vydlážděných plochách, které jsou v  dosta-
tečném množství vybudovány podél vozovky 
a  slouží též jako výhybny (byť osobní auta se 
bez problémů vyhnou i  bez výhyben). Podobná 
situace je i v části ulice 5. května. Možnost parko-
vání na takto vydlážděných plochách je však roz-
porována ze strany některých občanů, přičemž 
město nemá k dispozici jednoznačný výklad, zda 
na takovýchto plochách lze parkovat, či ne. Rada 
preferuje vyhnout se instalaci velkého množ-
ství svislých značek i  nevzhledného pomalování 
dlažby vodorovným značením. Jako vhodné 
řešení proto starosta navrhl instalaci dodatko-
vých tabulek u  značek začátku obytné zóny. Na 
nich by bylo uvedeno „Stání vozidel povoleno 
na vydlážděných plochách podél vozovky“ nebo 
nějaký obdobný text. Rada pověřuje starostovu 
jednat se silničním správním úřadem o povolení 
navrženého dopravního značení.

Starosta radu seznámil s výsledky výběrového 
řízení na doplnění chybějících lamp v ulici Polní. 

V  této ulici byla odstraněna část svítidel, která 
byla umístěna na sloupech elektrorozvodné sítě, 
v souvislosti s demontáží těchto sloupů. Nabídku 
s nejnižší cenou předložila firma Jiří Majer elektro 
s cenou 119.574,- Kč + DPH.

podle zápisu z jednání VK

Návštěva presidentského 
kandidáta prof. Drahoše 
v Dobřichovicích

Zřejmě poprvé v  novodobé historii navštívil 
Dobřichovice oficiální presidentský kandidát 
a  dlužno podotknout, že si na naše městečko, 
pravděpodobně i  díky kontaktům a  kouzlu 
osobnosti Vladimíra Bezděka, který vše od prvo-
počátku za naše komunálně-politické uskupení 
Společně pro Dobřichovice dojednával, udělal 
dostatek času.

Od časného odpoledne, kdy si mohl v dopro-
vodu pana starosty a dalších prohlédnout některé 
naše pýchy až k  podvečerní debatě s  místními 

obyvateli a večernímu posezení v menším kruhu 
v La Fontáně, se stále a stále na mysl draly myš-
lenky o těch úplně jiných parametrech, dá-li se to 
tak napsat, než na jaké musíme být zvyklí za stá-
vajícího stavu. Pan profesor s  manželkou ukázal 
všem, kteří na potlach přišli, že kandidátem 
na prezidenta republiky je více než vhodným. 
Přesností příjezdu do Dobřichovic počínaje, pře-
hledem, pohotovostí a  kultivovaným projevem 
konče. Vlastně nemusel nikoho příliš o  svých 
kvalitách přesvědčovat. Sál zcela zaplnili ti již pře-
svědčení, jejichž jednou z  hlavních starostí byla 
obava před hnusem, špínou a bezskrupulózními 
ataky, což vše lze v blížící se kampani, minimálně 
od stávající prezidentské garnitury, očekávat. 
Byť se pan profesor snažil vysvětlit, že on sám 
i jeho pracovní tým dělají vše proto, aby se nene-
chali ničím překvapit, bylo vidět, že obavy jeho 
fanoušků se rozptýlit úplně nepodařilo.

Ale nebyly to jenom ty obavy. Mnoho přícho-
zích chtělo slyšet kultivované odpovědi na otázky 
týkající se našeho vztahu s Evropskou unií, zave-
dením eura, minimální mzdy, sociálního systému, 

Paní Drahošová, prof.Drahoš, moderátorka besedy prof. Zárubová a starosta Petr Hampl (zleva) v naplně-
ném sále MUDr. Fürsta

Prof. Drahoš si prohlédl naše městečko
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armády a bezpečnostních složek. Manželka, paní 
Eva, která po celou dobu seděla též na pódiu, 
líčila, jak se u Drahošů ten nápad s kandidaturou 
vyvíjel a co vše předcházelo definitivnímu rozhod-
nutí. Měli jsme tedy možnost představit si ji v roli 
první dámy a představy to byly též více než milé.

Hodina a  půl debaty v  příjemné atmosféře 
uběhla jak voda až k úplnému závěru, kdy z úst 
jednoho místního samozvance z  pléna zaznělo 
veselé pozvání: „Pane profesore, pokusím se 
maličko závěr naší debaty odlehčit, ale opravdu 
jen maličko. Dobřichovice drží absolutní tep-
lotní rekord, nakonec sochu s  teploměrem jsme 
vám ukázali, ukázali jsme vám piknikovou louku, 
na které jsme utvořili rekord v  piknikování, ale 
ještě nikdy Dobřichovice nenavštívil prezident 
naší republiky. Pokud dopadne vše tak, jak si tu 
všichni přejeme, vzpomeňte si prosím na to, co 
teď říkám a  na ty příjemné chvíle v  Dobřichovi-
cích strávené a  přijeďte k  nám příští rok na ofi-
ciální návštěvu.“ Nezbývá, než si přát, ale i udělat 
vše proto, abychom se takové oficiální návštěvy 
mohli dočkat.

JG

Project Edison ve spolupráci 
s AIESEC

I letos odjížděli stážisté z  organizace AIESEC 
nadšení z  otevřenosti, vřelosti a  schopnosti 
žáků naší školy komunikovat. Během zářijového 
týdne měly děti možnost se seznámit se stážisty 
z Turecka, Ekvádoru, Rumunska, Francie, Maroka, 
Srbska, Gruzie a Egypta a  jejich prostřednictvím 
i  s jejich zeměmi. Žáci ze šesté a  sedmé třídy 
srovnávali češtinu se srbštinou a  gruzínštinou. 
Zkoušeli přeříkat srbskou a gruzínskou abecedu, 

počítali do deseti a  psali svá jména gruzínským 
a  srbským písmem. Žáci také zjistili, že čtou 
stejné dětské knížky a mají stejné literární hrdiny 
jako v Srbsku nebo Gruzii. Jsou to například Pippi 
nebo Harry Potter.

Ve výtvarné výchově děti poznaly zdobení 
rumunských náhrobků i  význam symbolu deko-
rovaných lebek (catrina) pro Ekvádorce. Také si 
vyzkoušely marocký vzor v ploše.

Během jednoho odpoledne se děti mohly stá-
žistů zeptat i na osobnější otázky v rozhovorech, 
které vedly v rámci aktivity Otázky a odpovědi.

Tradičně měli žáci i rodiče možnost ochutnat 
jídlo připravené stážisty na Global Village. Stá-
žisté nejen připravili několik druhů ukázek svých 
jídel, ale i  se k  jejich prezentaci stylově oblékli. 
Měli jsme možnost ochutnat polévku z  Rumun-
ska, sladké dobroty z  Gruzie a  Turecka, crêpe 
z  Francie, výborné maso na mandlích z  Maroka 
a mnoho dalších dobrot.

Těšíme se na příští návštěvu a tipujeme země, 
ze kterých budou stážisté tentokrát.

Kateřina Kubásková, Soňa Nečesaná

Zasaď strom pro mír i na 
školní zahradě!

Stejně jako loni, i letos jsme 21. září oslavili na naší 
škole v  Dobřichovicích Mezinárodní den míru 
tím, že jsme se připojili k celosvětové akci “Plant 
a Tree for Peace”.

Sázení stromů a  keřů, následná péče o  ně 
a radost z jejich růstu jsou pro každého člověka, 
kterému není lhostejný osud naší planety Země, 
velikou radostí a  okamžikem k  pěkné práci, 
zastavení i zamyšlení nad nejbližší krajinou jeho 
života. Zároveň slouží také k uvědomění, že péče 
o  krajinu a  její zušlechťování se nejlépe provádí 
v  době klidu a  míru a  nikoliv době strachu 
a nepohody.

My máme velké štěstí, protože žijeme v krásné 
a  klidné oblasti, obklopeni lesy, ve městě, které 
o svoji zeleň pečuje a obnovuje ji, ve městě, kde 
žijí lidé, jež stromy zajímají a uvědomují si jejich 
cenu. Vážíme si tedy toho, že náš městský úřad 
tuto akci podpořil a  zakoupil pro naše sázení 

Ochutnávku jídel doprovázela živá konverzace

Družstvo žákyň v přespolním běhu,

K celosvětové akci „Zasaď strom pro mír“ jsme se 
letos připojili zasazením jeřábu obecného

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
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jeden strom, ale i  další keř, kterým jsme rozšířili 
školní keřové arboretum.

Sešli jsme se všichni ze školní budovy u Pražské 
ulice a zasadili společně růžovou Magnolii (šácho-
lan) a převislý tvar jeřábu. Magnolie máme nyní 
již dvě, jednu bílou a jednu růžovou a jeřáb jsme 
na naší školní zahradě neměli. Po zasazení a zalití 
jsme si společně zazpívali tradiční píseň pana 
Svěráka “Chválím Tě Země má” a  připomenuli si 
práci a lásku ke stromům pana Ing. Kyzlíka, který 
nás mohl svým přístupem k přírodě k mnohému 
inspirovat.

Těšíme se již nyní na jaro a probuzení našich 
nových zahradních obyvatelů a věříme, že kořeny 
do země, ale i do srdcí našich dětí jsou zapuštěny 
správně.

jsol

Na vítězné vlně

Družstvo žákyň dobřichovické školy ve složení 
Beáta Valtrová, Annelie Kubátová, Matylda 
Valtrová, Adéla Nečesaná, Nicole Ther a  Sára 

Dušková navázalo na červnové atletické 
úspěchy školy v Poháru rozhlasu (viz IL z června). 
Tentokrát děvčata získala stříbrný pohár (2. 
místo) v okresním kole v přespolním běhu, který 
se konal 26. 9. 2017 v  Dobřichovicích. Závodu 
se zúčastnilo přes sedmdesát děvčat z  celého 
okresu, takže druhé místo má svou velkou 
kvalitu. Díky tomuto výsledku se děvčata pro-
bojovala do krajského kola v  Kutné Hoře, kde 
obsadila krásné šesté místo. Za oba výsledky jim 
gratulujeme.

B. Stejskal

Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňováním 
lidových pranostik,tento rok čerpáme z lidového 
valašského kalendáře. Budete si moci porovnat 
pranostiky se skutečností a  myslím, že to vyjde 
tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pranostikami 
neřídí. Občas sice ano, ale je to asi těch 50 na 50.

Počasí v  listopadupodle stoletého kalendá-
ře:Studeno až do 10., odpoledne ale všeobecně 
hezky a teplo, od 11. do13. pošmourno, mlhavo 
a déšť, pak opět mrzne až do 30., odpoledne ale 
slunečno. Dne ubýváo 1 hodinu 19 minut. Délka 
dne je 9 hodin 45 minut až 8 hodin 26 minut.

 Když na Dušičky jasné počasí panuje, příchod 
zimy to oznamuje.

 Začátkem-li listopadu sněží, mívá sníh pak 
výšku věží.

 Na svatého Martina kouřívá se z komína (11. 
listopadu).

 Čím spješ sa děvče vdá, tým spješ to má 
odbyté.

 Když na Ondřeje sněží, sníh dlouho leží (30. 
listopadu).

vk

Sletová štafeta

V neděli 24. září 2017 za nepříjemného podzim-
ního mrholení projela Dobřichovicemi sletová 
štafeta, což je dřevěný kolík, na který sokolské 
jednoty po trase štafety při předávce přivážou 
barevnou stuhu se svým názvem a předají ho dál. 
Všechny kolíky míří do Prahy, kde se bude příští 
rok konat XVI.Všesokolský slet.

Letošní sletová štafeta vedla po čtyřech hlav-
ních trasách ze čtyř světových stran směrem ku 
Praze. My jsme součástí jižní trasy, vedoucí od 
Českých Budějovic, v  Příbrami s  přípojkou od 
Plzně. Naše údolní část trasy od Řevnic do Černo-
šic měla pracovní název DOBRIS2. Asi proto, že po 
dobu převozu kolíku mezi jednotami zde dohlí-
želo na hladký průběh akce doprovodné vozidlo 
dobříšských sokolů.

Dobřichovickou část štafety tentokrát převá-
žely 4 děti a 3 dospělí. Kolík jsme dostali v 14:45 
před školou 2. stupně u mostu od letovských už 
hezky ozdobený stuhami jednot před námi. Naše 
náčelnice Irena Nolová na něj přivázala za Dobři-
chovice modrou stuhu s bílým potiskem. Potom 

jsme nasedli na kola a  v batohu zastrčený kolík 
s hezky vlajícími barevnými stuhami dovezli přes 
hrbolatý chodník mostu a podél vody kolem koň-
ského výběhu na nádraží. Lávka byla totiž v tuto 
dobu zavřená. Na nádraží měli dle harmono-
gramu v 15:08 převzít kolík Sokolové z Černošic, 
aby přivázali svou stuhu, v Lipencích přibrali kolík 
z  přípojné trasy JILOVE3 a  předali kolíky okrajo-
vým pražským župám. Ostužkované kolíky z  31 
sokolských žup se v  neděli večer sešly v  Praze 
v Tyršově domě.

Postup letošní sletové štafety mohli zájemci 
sledovat on-line od pátku 22. 9. na stránce www.
stafeta.sokol.eu. Další informace jsou také na 
stránkách www.slet.sokol.eu.

Za dobřichovickou část sokolské Sletové 
štafety

Jana Maxová, Irena Nolová a Ivanka Caldová

Pozvání na semináře a Pilates 
do Centra komplexní péče 
Dobřichovice

Zveme Vás do Centra komplexní péče Dobři-
chovice na nadcházející semináře určené laické 
veřejnosti. V  sobotu 4. listopadu v  dopoledních 

hodinách pořádáme Léčivou podporu rodiče 
s  Mgr. Šabíkovou pro stávající, ale i  nastávající 
rodiče i  osoby pečující o  miminka do 8 měsíců 
věku. Na Čchi-kung 6 dechů přijďte v  neděli 
12. 11. s  Bc. Arcimovičovou. Naučíte se tradiční 
sestavu šesti cviků, které pomáhají léčit vnitřní 
orgány, zbavovat se nadbytečných emocí a kaž-
dodenně harmonizovat organismus. Páteční 
odpoledne 24. 11. bude věnováno semináři „Pro-
jezte se ke zdraví“ s  Mgr. Duchoslavovou (Zajíč-
kovou). Během semináře se nenásilnou formou 
seznámíte se současným pohledem na racionální 
stravování a  jeho významem v  prevenci civili-
začních onemocnění. V  malém kruhu se bude 
diskutovat o  nejčastějších mýtech a  současných 
trendech v oblasti výživy. V úterý 28. 11. v podve-
čer se dozvíte o tom, jak můžete udělat vaši pra-
covní činnost (nezávisle na jejím typu) efektivněji, 
ale také zdravěji – přihlaste se na Ergonomii práce 
s Mgr. Šádkem.

V pondělí 11. 12. začíná série cvičení Pilates 
s  fyzioterapeutkou Bc. Jeremenko. Naučíte se 
aplikovat základní principy této metody, zaměříte 
se na dechovou techniku a  preciznost pohybu, 
zlepšíte držení těla a  získáte hlubší porozumění 
o tom, jak vaše vlastní tělo funguje.

BS

Předávka štafetového kolíku černošickým sokolům u nádraží

Zajímavosti
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Školička Lumek má Facebook

Školička Lumek, to je malá skupinka dětí, o které 
se stará již 9. rokem stálý tým vychovatelek. Sídlí 
v Dobřichovickém domku v ulici 5. května 12.

Školička Lumek má webové stránky www.
ilumen.cz, ale nově také Facebook. A  tak se 
můžete mnohem snadněji dozvědět například 
to, jak jsme pouštěli draky, že nám moc chutnají 
obědy, co jsme vyrobili z kaštánků, jak a kam se 
vydáváme na výlety, nebo třeba jací jsme andílci, 
když spinkáme.

Pokud chcete, podívejte se na facebookové 
stránky “Školička Lumek v  Dobřichovickém 
domečku”.

A mimochodem, až budete náš facebook 
prohlížet, narazíte na obědovou fotografii, kdy 
jsme měli k  obědu špenát. Zmizel všechen, jak 
byl dobrý. Od minulého školního roku vaří pro 
Lumek dobřichovická restaurace Zámecký had. 
Obědy pro nás upravují tak, aby byly vhodné pro 
děti a  aby chutnaly mlsným dětským jazýčkům. 
A daří se jim to!

R. Bartoníčková, www.ilumen.cz, fcb Školička 
Lumek v Dobřichovickém domečku

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé v Osvětové 
besedě v Dobřichovicích

Dopolední angličtina pro dospělé v ZUŠ Lomená 
začala před nedávnem. Nové zájemce rádi přiví-
táme i nyní v kurzech různých úrovní.

Rozvrh kurzů:
 středa 9.15-10.30 začátečníci II
 čtvrtek 9.00-10.15 středně pokročilí I
 čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí II
 pátek 9.00-10.15 pokročilí
 pátek 10.30-11.45 mírně pokročilí I

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Výuka probíhá v  malých skupinkách a  pří-

jemné atmosféře. Kurzy nadále vedou zkušené 
lektorky Zora Strnadová (st, čt, pá tel. 776 028 
441) a  Kristina Millerová (pá, tel. 607 689 777). 
Cena kurzu je 115 Kč za 75minutovou lekci, platí 
se za lekce do konce pololetí.

Nabízíme možnost nezávazné účasti na které-
koliv lekci zdarma.

Zájemci se též mohou přihlásit na e-mai-
lové adrese dopolednianglictinadobrichovice@
seznam.cz. Těšíme se na vás!

Zora Strnadová a Kristina Millerová

Večer sokolských světel 2017 
v Dobřichovicích

V úterý 10. října 2017 v  18 hodin jsme si připo-
mněli památný den Sokolstva (8. říjen) uspořá-
dáním třetího ročníku Večera sokolských světel. 
Sešli jsme se v  podvečer na pravém břehu řeky 
Berounky v  kempu, abychom uctili památku 
sokolů, kteří se zapojili do odboje a byli ochotni 
za osvobození vlasti položit své životy.

Pouštění lodiček prvního ročníku ovládly 
povětšinou děti v  mladším školním věku. Už 
loni se nám ale vyrojilo plno rodinek s  mrňou-
sem v  kočárku a  jeho školkovým sourozencem. 

V Lumku se o sebe staráme navzájem

Večer sokolských světel na Berounce

Vítězové soutěže o nejlepší svíčkovou omáčku.
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Letos kočárkový trend ještě nabral na inten-
zitě. Nadšení rodiče opět pomohli svým dětem 
s výrobou dřevěných lodiček se svíčkami. Jestliže 
už minule byly některé výtvory hezky vyzdobené, 
tak v tomto ročníku byla k vidění taková plavidla, 
že snad příště uspořádáme přehlídku s  volbou 
nejkrásnější lodičky. Základem loděk byla 
dřevěná prkýnka nebo kus kůry, jedna loď byla 
z korku a dvě z vík od papírových krabic od bot. 
Při zdobení děti popustily uzdu fantazii, takže 
paluby krášlily suché i živé květy, listy, plody, šišky 
nebo ptačí peříčka. Některé lodě měly i papírové 
plachty různých barev i tvarů, ty největší plachty 
se pyšnily nakreslenou dobřichovickou a českou 
vlajkou. Zkrátka, takovou krásu bylo skoro škoda 
pouštět po vodě a nechat uplavat.

Po uvítání náčelnicí všestrannosti se slova 
ujal pan archivář Pavel Buchtele a dětem i dospě-
lým v  krátkosti vysvětlil důvod dnešní slavnosti. 
Potom jsme zapálili svíčky na lodičkách a pustili 
je po klidném toku Berounky nad jezem. Svě-
týlka na hladině se zámkem v  pozadí vypadala 
moc pěkně. Děcka samozřejmě sledovala svá 
plavidla až k  jezu. Nad stupni rybího přechodu 
se vytvořil houf dětí a bylo zajímavé sledovat roz-
dílné reakce. Menší děti brečely, že se jim lodička 
utopila, zatímco školáci hučící vodu nadšeně 
překřikovali a ukazovali si, na kterém stupni už ta 
jejich loď je a že je dál než kamarádova. Čí loďka 
úspěšně přeplula všechny stupně jezu, ten vyhrál.

Součástí vzpomínky byla i  krátká přednáška 
pracovníka okresního archivu Pavla Buchteleho, 
který na základě sokolských kronik z  celého 
okresu, uložených v archivu, připomněl oběti řady 
sokolských funkcionářů, kteří se velmi aktivně 
zapojili do odboje za první i druhé světové války, 
stejně jako i  úsilí sokolské obce o  zachování 
demokracie v  roce 1948. Sokol byl vždy ve své 
dlouhé historii vlasteneckou organizací, a  proto 
řada členů sokola přinášela dobrovolně velké 
oběti, na které dnes s hrdostí vzpomínáme.

Vzpomínkové akce se zúčastnilo asi 25 dospě-
lých a 30 dětí, vyplulo 25 rozsvícených lodiček.

Za organizátory
Jana Maxová a Irena Nolová, Odbor sportovní 

všestrannosti, T.J. Sokol Dobřichovice, župa Jung-
mannova

Pavel Buchtele, okresní archiv Praha západ

Festival svíčkové omáčky 
a konec léta

Byla to oslava konce léta. Jestli jsme po pikniku 
žehrali na počasí, pak sobota zasvěcená svíč-
kové se vydařila a  počasí tak tiše naplnilo naše 
chlácholení, že člověk musí pokorně přijmout 
sem tam nějaký nezdar v podobě zimy, deště, či 
větru, protože při jiných příležitostech je to kom-
penzováno násobně. Od rozbřesku, který jsme 
trávili již před zámkem v přípravách na poslední 
farmářské trhy až po samotný večer, když jsme 
zamykali uklizenou konírnu a  opouštěli čisté 
nádvoří, bylo jasno, slunečno a teplo. A na náladě 
všech návštěvníků to bylo znát. Vajíčka se začala 
sice míchat výrazně později než obvykle, ale 
nakonec přišla posnídat pěkná řádka štamgastů 
a  vzájemně jsme si vytvořili krásnou atmosféru, 
byť s příchutí lehké nostalgie, protože do jara teď 
bude pár měsíců “šmitec”.

Poledním koncem farmářských trhů však nic 
nekončilo, neboť na ně plynule navázal festival 
svíčkové omáčky. Byl to též jeden z důvodů, proč 
se farmářské trhy odehrávaly nahoře na Křižov-
nickém náměstí a zámeckém nádvoří. Řada pro-
dejců zůstávala do odpoledne a  bylo by pracné 
vše uprostřed stěhovat.

Všech 16 kuchařek a kuchařů velmi ukázněně 
začalo vozit své výtvory podle instrukcí, upro-
střed soutěžního party stanu je postupně po 
jednom předávali Markétce a  Tomášovi, nedo-
břichovickým pomocníkům pořadatelů, tak aby 
byla zajištěna transparentnost a objektivita. Oba 
totiž vytvořili seznam soutěžících s  přidělenými 
startovními čísly a  těsně před zahájením tyto 
seznamy předali v  zalepených obálkách před-
sedkyni poroty paní Rytířové a dobřichovickému 
starostovi Ing. Hamplovi. Ten, ledva obálku strčil 
do kapsy, vystřelil ze startovní pistole a  soutěž 
mohla začít. Byť členové poroty žehrali, že úroveň 
omáček není dobrá, spíše špatná, osobně jsem 
zaregistroval názory spíše opačné. A  když jsem 
ke konci zkusil olíznout pár vzorků, přikláním 
se spíše k  tomu pozitivnímu názoru. Navíc se 
ukázalo, že letošní ročník neměl žádnou svou 
popelku, která by se od začátku usadila na konci 
a na něm setrvala až do finále.

Přesto se od pelotonu od nějaké čtvrtiny 
zapsaných výsledků postupně oddělila pětice, či 
šestice, která se ostatním začala vzdalovat, aby 
se někdy po stovce výsledků na čele usadily tři 
vzorky, ze kterých bylo jasné, že se rozhodne. 
Nakonec na třetím místě skončila svíčková Nikoly 
Šikanedrové s výsledkem 463 bodů, druhé místo 
obsadil Tomáš Březina s  náskokem pouhých 3 
bodů a mezi ochutnávači zvítězil Lukáš Dragoun 
(restaurace Chalupa) s výsledkem 496 bodů. Svíč-
kovou z Chalupy ocenila i odborná porota, když 
mu udělila 2. místo. Na místě třetím skončil jako 
vloni Pavel Macák (potkáte ho za pultem v jídelně 
v  budově Jednoty, vlastně COOP) a  vítězem se 
stal místní pan Martin Pásek. Znamená to, že 
mramorový talíř zůstává alespoň na rok v Dobři-
chovicích. Chtěl bych zdůraznit, že čísla vítězných 
omáček v obou kategoriích jsme s kolegou znali 
po uzavření soutěže, ale jména soutěžících byla 
i pro nás překvapením teprve po veřejném ote-
vření obálek od Markéty a Tomáše a  musíme se 
hlasitě smát uraženeckým a  ješitným soudům 
jednoho z  „mistrů kuchařských“, který skončil 
v  poli poražených a  již od sobotního večera na 
Facebooku zpochybňuje vše, co se zpochybnit dá. 

Asi jeho omáčka nebyla tak dobrá, když nezaujala 
porotu, ani 136 hodnotitelů, kteří nakonec ode-
vzdali své lístky. Inu, je třeba potrénovat, a  ještě 
se něco přiučit, nakonec je pán ještě mladý.

Protože tento článek vzniká již po uzávěrce 
a mám předem daný prostor, musím jen stručně 
poděkovat všem pomocníkům a  podporovate-
lům. Zejména panu Čížkovi a  jeho společnosti 
BOINT spol. s r.o., která byla opět generálním part-
nerem. Městu Dobřichovice za podporu finanční, 
organizační, i  za možnost uspořádat vše na 
nádvoří zámku, starostovi města Ing. Hamplovi, 
paní Víškové s jejím partnerem Luďkem, kteří též 
část nákladů zasponzorovali, Ing. Cvrčkové a pra-
covníkům technických služeb za pomoc s přípra-
vami i  v průběhu odpoledne a  skupině místní 
mládeže, která pomáhala s přípravami, výdejem 
vzorků i  následným úklidem. Velké poděkování 
patří stálým spolupracovníkům, Honzovi Neu-
bertovi a  ak. malíři Tomáši Bímovi, kteří pro nás 
vytvořili účastnické listy a  diplomy. Ohromný, 
ale ohromný dík a  pochvala patří kuchařkám 
mateřské školy. Co by to bylo za svíčkovou bez 
knedlíků a  jistě se shodneme, že knedlík může 
být rozblemcaný, nebo jako brousek, zapáchat 
po droždí, no prostě dá se zničit různými způsoby 
a  tím zkazit i  tu omáčku. Ne tak ale knedlíky ze 
školky. Již počtvrté tvořily základ všeho a tak jako 
v  letech předcházejících, byly naprosto skvělé. 
„Paní kuchařky ze školky, Borec nakonec, máte 
palec nahoru!“

Jiří Geissler

Tryzna za presidenta  
T. G. Masaryka

Nedávno jsme zaznamenali 80. výročí dne, kdy 
zemřel první president samostatného Českoslo-
venska Tomáš Garrigue Masaryk (14. září 1937). 
Tehdy to byla pro celou republiku významná 
událost, pohřební průvod prošel celou Prahou 
z Hradu až na Hlavní nádraží, odkud rakev s tělem 
odjela vlakem do Lán, kde byl TGM uložen 
k věčnému spánku.

Na mnoha místech Československé republiky 
lidé vzpomínali na Presidenta – Osvoboditele (jak 
se mu často říkávalo) a  ani Dobřichovice nezů-
staly pozadu. V  archivu jsme našli pozvánku na 
pietní večer na paměť zemřelého státníka, který 
se konal v Sokolovně dne 2. října 1937.

vk

Sport



9

10/2017

Volejbal na začátku října

Zatímco volejbalové soutěže hrané v  halách 
teprve začaly, soutěže hrané na venkovních hři-
štích už skončily. Z  našich družstev se to týká 
ženského Běčka v  krajském přeboru 2. třídy, 
které podzimní část své soutěže zakončilo 30. 
září v  Odolené Vodě, kde v  obou utkáních zví-
tězilo 3:0. V tabulce přezimuje naše Béčko s pěti 
výhrami a  pěti porážkami na 4. místě. Jarní část 
zahájí až 5. května, kdy na domácí antuce přivítá 
děvčata z Lysé n. Labem. Další tři naše družstva už 
mají první zápasy za sebou:

Muži A, 1. liga
Naši začali výborně – v prvních dvou utkáních 

porazili doma Turnov a MFF Praha (vždy 3:1) a v 
dalších dvou zvítězili venku 3:0 nad SK Brno a 3:1 
nad Starým Městem; po prvních čtyřech kolech 
jsou tak na prvním místě! Doufejme, že se jim 
bude dařit i v dalších zápasech. Doma budou hrát 
13. a 14. října (s Nymburkem a s TJ ČZU Praha), 20. 
a 21. října (s ČZU Praha B a s EGE Č. Budějovice) 
a  10. listopadu zakončí první polovinu základní 
části s Velkým Meziříčím.

Ženy A, 1. liga
Hned v  prvních dvou utkáních čekal naše 

ženské Áčko soupeř, který se pravidelně umisťuje 

na prvních místech prvoligové tabulky – družstvo 
VK Č. Budějovice. Naše děvčata se však ani trochu 
nezalekla a na hřišti VK v prvním utkání zvítězila 
3:2! Následujícího dne ve druhém zápase sice 1:3 
prohrála, ale to, že porazila aspoň jednou (a na 
jeho hřišti!) velmi dobrého soupeře, je výborné! 
V  dalších dvou zápasech hrála naše děvčata 
doma s Plzní; v prvním utkání zvítězila poměrně 
hladce 3:0, ale v  tom druhém se jim nedařilo – 
prohrála 3:2. Další domácí zápasy je čekají 10. 
a 11. listopadu s Hincovkou a pak 24. a 25. listo-
padu opět s VK Č. Budějovice. Pokud se přijdete 
podívat, nezapomeňte si vzít s  sebou bubínek 
– během utkání budete moci bubnovat podle 

Druhý den v Giverny

Ve slunném ránu raného podzimu je z  oken 
pokoje hezký výhled na protější mlýn, stojící 
na říčce protékající vesnicí. Náš bytný Eric má 
malé zpoždění s  pečivem k  snídani. Není divu. 
Jednak v Giverny není vůbec žádný obchod a pro 
všechno se musí do Vernonu, vzdáleném asi 
5 kilometrů, a  za druhé, Erik je na první pohled 
rozevlátá osobnost, pro kterou čas nehraje zas 
až tak důležitou roli. Okolo desáté jdeme pěšky 
do zahrady Claude Moneta. Zřízenec u pokladny, 
který hlídá vchod a  trhá lístky, nás zdraví naší 
mateřštinou. Pokladní francouzských památek 
a  muzeí pravidelně zjišťují národnost návštěv-
níků a  chlapík na naši informaci o  české „nati-
onalité“ reaguje jadrným „Ahoj“. Procházíme 
chodbou domu do zahrady, která jiskří odrazy 
slunce a  modré oblohy v  tisících kapkách živo-
tadárné vody po ranním zalévání. V  této roční 
době vládnou zahradě jiřiny, a  když tak prochá-
zím labyrintem cest mezi záhony, zvolna a beze 
spěchu fotografuji květiny, namlouvám si možná, 
nebo je to pravda, že každá ta jiřina má svou tvář, 
svůj charakter, že ty květy jsou stejně jako lidské 
tváře obrazem duše, v  případě květin sídlící asi 
v  kořenech. Potkáváme tu také impozantně 
vzrostlé slunečnice a  záplavu řeřich porůstající 
střední širokou písčitou cestu, která dělí zahradu 
na levou a pravou polovinu. Trávníky zdobí ocúny 
a koberce drobných kvítků.

Monetova zahrada je podle mého odhadu 
velká asi 2 hektary. Je rozdělená na dvě zcela 
odlišné poloviny. Přední část přiléhající k  domu 
s  ateliérem je zahrada s  květinovými záhony 
a  stromy, převážně ovocnými. Podchodem pod 
silnicí se později dostaneme do zahrady nymf. 
Ta má japonský charakter a  obklopuje říčku, 
jejíž voda je tu šikovně využita pro jezírko se 
slavnými lekníny, japonským můstkem a  pra-
mičkou, stejnou jako za Monetových časů. Roste 
tu bambus a  letité listnaté stromy a  o paletu 
různorodých barevných odstínů květin tu také 
není nouze. V  japonské zahradě nymf slunce 
maluje obrazy na hladinu jezírka a  potvrzuje 

malířské vidění velkého impresionisty, který toto 
prostředí stvořil a  pak nesčíslněkrát namaloval. 
Knihu Roberta Fulghuma „Třetí přání“, která nás 
do Giverny přivedla, máme s sebou. Usedáme na 
lavičku u jezírka a čteme si celou pasáž o zdejším 
pobytu románových postav Alice a Alexe. V knize 
je, mimo jiné, následující věta: Čas s sebou přináší 
různé změny, ale tato vesnice a celá její atmosféra 
je ponořená v minulosti. Je to ta „pravá Francie“. 
Pole, křídové kopce, potoky a řeky, statky a všude 
klid. A  my, uchváceni tím dotekem zastaveného 
času, hledíme na jeden z  nejslavnějších Mone-
tových motivů, více jak 100 let potom, co zdejší 
lekníny malíř nesčetněkrát namaloval a  navěky 
proslavil.

Před polednem se vracíme zpátky do Mone-
tova domu. Ten je skvělou expozicí toho, jak žil 
umělec 19. století na venkově. Nalevo, na stěně 
hned za vstupními dveřmi, je v  předsíni stojan 
na vejce, taková polička o několika patrech, kam 
se ráno ukládala čerstvě posbíraná slepičí vejce 
k dalšímu zpracování v kuchyni. Předsíň sousedí 
s proslulou žlutou jídelnou, jíž vévodí dlouhý stůl 
pro deset stolovníků. Druhou polovinu přízemí 
zabírá salon s reprodukcemi obrazů, jejichž origi-
nály visí v galeriích a muzeích i soukromých sbír-
kách po celém světě. Originál tu není ani jeden. 
Zcela originální a úctyhodná je ovšem Monetova 
sbírka japonských dřevořezů. Desítky fascinují-
cích exemplářů visí po celém prvním patře, které 
je rozděleno na malé pokojíky určené pro jednot-
livé členy Monetovy rozsáhlé rodiny. Celé zařízení 
je původní.

Z Monetova domu odcházíme okolo půl jedné. 
Míjíme impozantní durman kvetoucí fialově 
u vstupu do bývalého Monetova ateliéru. Ateliér 
je velkoryse vyklenutý do výšky prosklenou oce-
lovou konstrukcí, na které je znát, že pochází ze 
stejné doby jako Eifelovka. Teprve tady si naplno 
uvědomíte, že impresionismus jako malířský styl 
je už součástí moderní doby, že už patří do éry 
parníků, lokomotiv, uhlí, oceli, a  také fotografie, 
do epochy, která vystřídala dobu kočárů, dřeva, 
kůže a  portrétní olejomalby. Přitom dominant-
ním tématem impresionistů je venkovská krajina. 
Jakoby se povědomě snažili od té průmyslové 

modernity udělat úkrok stranou. Dnes je v  ate-
liéru butik, kde si návštěvníci mohou koupit 
spoustu užitečných věcí, jako jsou semínka nebo 
cibule květin, zahradnické nářadí a slamáky, jaké 
nosil Monet, a také spoustu zbytečností, na které 
pak doma sedá prach.

Dalším mimořádně půvabným místem 
v Giverny je samotný hotel Baudy, kde celý náš 
zdejší pobyt tak šťastně začal. Hotel se vlastně 
celým jménem nazývá „Ancien Hotel Baudy, 
maison, galery, jardin,“ česky Starobylý hotel 
Baudy, dům, galerie, zahrada. Hostinská míst-
nost splňuje dokonale představy o  útulném 
francouzském venkovském restaurantu. 
Spousta impresionistických obrazů po stěnách 
a  červeně kostkované ubrusy na stolech stojí-
cích na litinové noze spolu vytváří atmosféru 
nostalgie po době z  přelomu 19. a  20. Století. 
Blízko baru jsou dveře do dlouhé chodby, kterou 
se vyjde na zahradu. Jádrem zahrady je sta-
řičký ateliér. Ten si tu postavili a zařídili američtí 
malíři, kteří bydlívali v  Hotelu Baudy v  časech, 
kdy se přízviskem starobylý ještě asi nepyšnil. 
Ti tolik obdivovali Claude Moneta, že vážili ve 
své době, tedy v 19. století, kdy to bylo spojeno 
s nemalým rizikem, plavbu přes oceán, v Giverny 
se usadili a malovali v duchu impresionismu tak, 
že to u  děl některých z  nich dnes budí úsměv. 
Málokdo u  nás ví, že v  této umělecké komu-
nitě žil nějaký čas úspěšný český krajinář Václav 
Radimský. Ateliér je dodnes udržován v původní 
podobě, jen vůně olejových barev vyvanula 
a smísila se s květenou zdejší půvabné zahrady, 
jejíž zákoutí zvou k  posezení a  k nezapomenu-
telné procházce.

Jestli někdy přijedete do Giverny, které je 
v mých představách jakousi symbolickou bránou 
do Normandie, posaďte se nejdřív k plechovému 
modrému stolku vedle vchodu do restaurace Sta-
robylého Hotelu Baudy a dejte si kávu a calvados.

Objednává se to jedním slovem cafécalva. 
Nebudete litovat, místní calvados z  nedaleké 
palírny v osadě Bois Jerome, který zraje v dubo-
vých sudech 10 let, je jeden z nejlepších v kraji. 
Vítejte v Normandii.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Příspěvky čtenářů
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libosti, ať si těch pár nevrlých starochů říká, co 
chce. Budete zírat, jak se to v uzavřeném prostoru 
krásně rozléhá!

Muži B, krajský přebor 1. třídy
Zatím odehráli pouze dvě utkání – v  Kolíně 

prohráli 3:1 a  3:2. Doma budou hrát 21. října se 
Zručí n. Sázavou, 11. listopadu s Českým Brodem 
a 25. listopadu s Tuchlovicemi.

HgS

Sokolská jízda zručnosti 2017

V první podzimní neděli 24. září 2017 uspořá-
dal odbor sportovní všestrannosti dobřichovic-
kého Sokola čtvrtý ročník dětské sportovní akce 
s  názvem Jízda zručnosti. Přestože jsme loni 
chtěly akci uskutečnit naposledy, protože nám 
vlastní cyklisté pomalu odrůstají, byla nakonec 
tato vyzkoušená sportovní kratochvíle využita 
coby doprovodný program sletové štafety k XVI. 
Všesokolskému sletu 2018.

I přes nepřízeň počasí si na asfaltovém hřišti 
za Bioskou porovnalo své cyklistické dovednosti 
rekordních 54 dětí (loni 40, předloni 23). Mile nás 
to překvapilo, protože ještě dopoledne za trva-
lého podzimního mrholení jsme uvažovaly, zda 
akci nezrušit. Na závodníky opět čekalo 9 různých 
cyklopřekážek, např. houpačka, trychtýř, tambu-
rína, různé slalomy, osmička, složený koridor či 
přenášení pingpongového míčku na lžíci. Větší 
děti jely na kolech, menší na odrážedlech. Na 
každém stanovišti závodníci dostali do karty 1 
až 10 bodů za předvedený výkon. Po závodu 
všechny děti obdržely drobné sladkosti. Čekání 
na výsledky si návštěvníci krátili chůzí s použitím 
speciálních brýlí simulujících opilost nebo užití 
drog. Děti si mohly zkusit i  cykloštafetu kolem 
fotbalového hřiště. V  18 hodin byly vyhlášeny 
výsledky a většina dětí si to na improvizovaných 
stupních vítězů před davem fotografů náramně 
užila. Vítězové si odnesli medaile, diplomy 
a  drobné ceny jako třeba omalovánky, nálepky, 
propisky či nafukovací míče.

A ještě několik nej: nejmladším závodníkem 
byla jedena půlletá Terezka, nejstaršími byli tři 
sedmáci Sára, David a Lukáš. Nejvíce zastoupeny 
byly ročníky 2009 a  2008 s  9, resp. 8 cyklisty. 
Nejvíce bodů získala Izabela Maxová 89.

Děkujeme panu Ing. Miroslavu Poláchovi, 
koordinátorovi BESIPu pro Středočeský kraj, za 
ochotné zapůjčení simulačních brýlí, reklamních 
vlajek a cen, dále děkujeme městu Dobřichovice 
za finanční podporu a  v neposlední řadě i  díky 
ochotným rodičům za funkci rozhodčích u  jed-
notlivých disciplín. Akci zaštítil a  drobné ceny 
věnoval BESIP a ČOS.

Za odbor sportovní všestrannosti pořadatelky
Jana Maxová a Irena Nolová

Vstupenky na Mostový ples  
2. prosince

Vstupenky na Dobřichovický mostový ples 
budou v  předprodeji na sekretariátu městského 
úřadu od začátku listopadu. K  tanci nás letos 
bude doprovázet Taneční orchestr Jindřicha 
Váchy se dvěma sólovými zpěvačkami a  jedním 
zpěvákem. Po tomto orchestru jsme si dovolili 

Sokol Dobřichovice, volejbalové družstvo žen A – zleva: kapitánka B. Stará, libero Petra Kopecká, nahrá-
vačka J. Prokopová, dále M. Kučková, M. Šmídová, V. Vrabcová, A. Závodská, K. Havlíčková a A. Grecová.

Závodníci na jízdě zručnosti předvedli své cyklistické dovednosti (zde překážka zvaná „Trychtýř“)

Sokolské jízdy zručnosti se letos zúčastnilo rekordních 54 dětí

Kultura u nás i v okolí
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pozvat energickou mladou skupinu Jazz Ele-
ments, kteří již u nás zazářili 10. října v zámecké 
vinárně s písněmi Zuzany Navarové. Nenechte se 
zmást názvem kapely, kromě jazzu se tato mladá 
formace cítí velmi dobře i jiných vodách a pro náš 
ples připravují atraktivní taneční repertoár.

Andrea Kudrnová

TJ Sokol Dobřichovice – rozpis 
cvičení všestrannosti pro rok 
2017 - 18

Platný od 4. 9. 2017. O kapacitě jednotlivých hodin 
rozhodují jednotliví cvičitelé

MS = malý sál VS = velký sál
Cvičení všech oddílů začíná v druhém týdnu v září tj. od 
pondělí 4. 9. 2017, není -li v rozvrhu uvedeno jinak.
Výše příspěvků na shora uvedené hodiny pro děti na 1. 
pololetí školního roku 2017/18 je 600,- Kč.

Brouk nebo Peklo?

Kdo dosud nestihl shlédnout dvě úspěšná před-
stavení Dobřichovické divadelní společnosti – 
Brouk v hlavě a Peklo v hotelu Westminster, může 
si na podzim zajít do divadla Rokoko nebo ABC 
v Praze.

1. 10. 2017 (neděle) v 19 hod. divadlo Rokoko 
– Brouk v hlavě

19. 11. 2017 (neděle) v 19 hod. divadlo ABC – 
Peklo v hotelu Westminster

Další informace na našich stránkách www.
divadlodds.cz.

KFV

Peklo v hotelu Westminster 
v Řevnicích

Dobřichovická divadelní společnost vás zve na 
představení Peklo v  hotelu Westminster, které 
bude uvádět kino Řevnice ve dnech 16. a  17. 
listopadu 2017 od 19 hod. (čtvrtek a  pátek). 
Komedie britského „Mistra frašky“ Raye Coo-
neyho o  komplikacích při záletech člena vlády 
v  jednom londýnském hotelu byla uvedena 
v  rámci letních Dobřichovických divadelních 
slavností a  rozhodně nenechala nikoho chlad-
ným.

„Množství textu, přesných příchodů, 
odchodů a  jednotlivých situací je v  této hře 
extrémní, takže koncentrovanost herců a  pro-
fesionální přístup je tady podmínkou,“ upozor-
nil sám autor. Peklo v hotelu Westminster řadí 
autor Ray Cooney ke svým nejlepším a nejslo-
žitějším hrám.

Herci sami o této hře říkají: „ Cooney to napsal 
tak přesně, aby to dokonale šlapalo, herci musí 
přijít a odejít ve správný čas. Nelze popustit uzdu 
vlastní fantazii.“

Využijte svátečních listopadových dnů 
a posuďte sami, jak to dobřichovičtí herci zvlá-
dají.

KATEGORIE KDY CVIČITELÉ

Rodiče a děti od 1.5 do 4 let Středa 9.15 - 10.15 MS  
od 20. 9. 2017

 Nolová I.

Předškolní děti od 4 do 6 let (bez rodičů) Úterý 16.00 - 17.00 MS Bártová Z., 
Oravská L.

Mladší žáci 1. - 5.tř. Úterý 17.00 - 18.00 MS 
od 31. 10. 2017 

Maxová J, 
Benešová M.

Florbal chlapci od 12. 9. 2017  
od 14. 9. 2017

Úterý 16.00 - 17.30 Hala Bios 
Čtvrtek 16.00 – 17.30 Hala Bios

Horáček J.

Zdravotní cvičení Pondělí .18.00 - 19.00 MS 
Čtvrtek 18.00 - 19.00 MS 
od 5. 10. 2017 

Císařová J.
Kýhosová P.

Nohejbal muži Pondělí 20.30 - 21.30 MS Šilhavý K.

Pilates pro muže a ženy Pondělí 9.00 - 10.00 MS
Středa 18.00 - 19.00 MS
Neděle 19.00 - 20.00 MS

Matějková J.

Jiří Šafránek ve hře Peklo v hotelu Westminster

Alena Říhová ve hře Peklo v hotelu Westminster

Sokolská známka pro nové členy : děti 200,- Kč a dospělé 500,- Kč na kalendářní rok 2017. Sourozenecké slevy a sleva 
při návštěvě více oddílů. Změna rozvrhu vyhrazena. Informace o cvičení Vám rádi poskytneme na tel.č. 721 173 368 , 
mail: irenanolova@seznam.cz, www.sokol-dobřichovice/vsestrannost

Kultura u nás i v okolí



12

10/2017

Hrají: Jiří Šafránek, Hedvika Hájková, Jan Seidl, 
Petr Říha, Alena Říhová, Petr Bendl, Jana Krou-
pová, Jitka Vosková nebo Kateřina Filla Věneč-
ková, Stáňa Čížková. Scéna: Petr Calda a  Karel 
Král. Kostýmy: Lenka Mejstříková. Světla: Jan 
Kuna. Cena vstupenky: 160,- Kč.

Bližší informace na www.divadlodds.cz
Kateřina Filla Věnečková

Hudební večer s Janem Burianem zaplnil velký zámecký sál

Dobřichovická 
kultura v listupadu

Výstavy

Cafe galerie Bím
Výstava fotografií „Můj zorný úhel“ od 
fotografky Maria Harsa. Výstava potrvá 
do 8. listopadu.

Čtvrtek 2. listopadu 18:00 – 
20:00 velký sál na zámku
Beseda Nadačního fondu 
Karla Lewita

Program:
  slovo členů Nadačního fondu 

a odpovědi na dotazy z publika
  přednáška Clary Lewitové 

o „Funkčním přístupu“
  promítání filmu o panu profesorovi 

Karlu Lewitovi
  malá výstava zajímavých osobních 

předmětů, dokumentů a fotografií
Pořádá Nadační fond Karla Lewita, 
organizátoři prosí o potvrzení účasti na 
info@karellewit.cz nebo na tel. čísle 775 
580 560

Středa 15. listopadu od 19:30 
v zámecké vinárně
Koncert Milli Janatkové 
Quartet (jazzový chanson)

Zazní písně z CD Mým kořenům.
Milli na albu vychází z tvorby své 
pratety, česko-americké skladatelky 
a spisovatelky Věry Kistlerové, jejíž 
písně upravili společně s pianistou 
a skladatelem Markem Novotným. 
Na výsledných aranžích se podíleli 
i Petr Tichý, Tomáš Vokurka, a hosté–
Vojtěch Nýdl (ClarinetFactory), Robert 
Fischmann a Michal Wróblewski
Předprodej v Infocentru 150,- na místě 
200,-. tel. 778772498
Pořádá: Kulturní centrum kontakt: A. 
Kudrnová kultura@dobrichovice.cz
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Vlčice – nová kniha Karla 
Hvížďaly

Upozorňujeme na novou knihu Vlčice od Karla 
Hvížďaly. Známý český novinář, dramatik a  spi-
sovatel nám představuje portrét dvou inteli-
gentních a  ambiciózních žen, herečku Magdu 
Vašáryovou (která kandidovala na slovenskou 
prezidentku) a  soudkyni Ivu Brožovou (která 
vyhrála spor s českým prezidentem).

Její křest proběhl 6. října 2017 v  Knihovně 
Václava Havla, knihu křtila Lenka Bradáčová.

Knihu lze objednat v dobřichovické knihovně.
VK a EŘ

ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz

Dvojkoncert Ivo Jahelky a Miroslava Palečka
Dne 21.listopadu od 19:30 hodin se v řevnickém 
kině uskuteční dvojkoncert známých písnič-
kářů Miroslava Palečka a  Ivo Jahelky. Písničkář 
a  advokát JUDr. Ivo Jahelka, známý jako zpíva-
jící právník, diváky a posluchače pobaví a potěší 
svými zhudebněnými soudničkami, vtipně pro-
kládanými mluveným slovem. Nezřídka svými 
písněmi reaguje i  na aktuální témata (např. 
Balada o Čapím hnízdě)

Druhý účinkující, Mirek Paleček, má k  Řev-
nicím vřelý vztah, v  70. a  80. letech sem jezdil 
hrát tenis. Přesto, že Mirek je důvěrně známý 
spíše starší generaci (od konce 60. let hrával ve 
folkovém duu s  Michaelem Janíkem, společně 
byli členy Divadla Semafor), jeho písně oslovují 
i  mladší posluchače. Před pár lety sklízel ovace 
na Portě v Lesním divadle. V roce 2015 mu vyšlo 
album Ježkárny, a  jak už název napovídá, hraje 
a  zpívá na něm písně J. Ježka, J. Voskovce a  J.
Wericha, které, vedle ostatních starších i  nověj-
ších hitů, zazní i na našem koncertě.

Přijďte si užít příjemnou koncertní atmosféru 
a  setkat se s  přáteli třeba při skleničce dobrého 
vína u baru v KINĚ ŘEVNICE. Koncert potrvá cca 
hodinu a půl.

Sobota 18. listopadu od 10:00 
v Dobřichovickém domku
Divadélko Lucie Havlíčkové: 
O dvanácti měsíčkách

Představení pro děti

Na prosinec připravujeme:
2. prosince: Adventní trhy u zámku, 
slavnostní ohňostroj v 17 h a Mostový 
ples v hale Bios.
13. prosince: koncert Jany Koubkové
16. prosince: Dětský vánoční jarmark na 
zámku
20. a 23. prosince: Vánoční koncerty 
Jaroslava Šarouna a Františka Běhounka
(podrobnosti v dalším čísle IL)
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Vstupné v  předprodeji Kč 250,- na místě Kč 
280,- zvýhodněné vstupné pro děti do 12 let 
a  seniory nad 60 let je Kč 180,-Kč v  předprodeji 
a Kč 200,- na místě.

Předprodej vstupenek v  Infocentru v  Dobři-
chovicích. Více informací u Lucie Kukulové na tel 
602 255 525

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku na náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, 
Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý-
-sobota 9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice. Tel: 251641116 
nebo 602-200817, kultura@mestocernosice. 
Město Černošice zve všechny občany na kulturní 
akce, které většinou pořádá v  Club Kině Černo-
šice. Přinášíme jejich stručný přehled, detaily 
najdete na www.mestocernosice.cz.

Sůl nad zlato
Srdečně vás zveme v neděli 5. 11. od 16.00 do 
Club kina na tradiční pohádku Boženy Němcové, 
která dává ponaučení, že zatímco bez zlata 
a drahých kamenů člověk žít může, tak sůl je pro 
život a zdraví nezbytná. Zkrátka mnoho prostých 
a  všedních věcí je pro život mnohem důležitěj-
ších než sebelepší šperk a drahá ozdoba. Dozvíte 
se o tom, jak se v království ztratila všechna sůl. 
A  o tom, jak je to někdy těžké mezi sourozenci.
Nakonec vše dobře dopadne a  zazní i  veselá 
píseň s  poučením. Režie, výprava, hraje: Jakub 
Hojka, hudba: Petra Bařtipánová. Vstupné 80 Kč

Gwyn Ashton (AUS)
Gwyn Ashton, charismatický australský písničkář, 
je hudebník výbušného temperamentu a vynika-
jící kytarové techniky. Gwyn Ashton kombinuje 
ve svém blues mnoho různorodých vlivů. Našel 

zalíbení v  repertoáru klasických bluesových 
hudebníků Johna Mayalla a  The Bluesbreakers, 
Johnnyho Wintera či Roberta Johnsona. Přijďte 
ve čtvrtek 9. 11. od 20.00 do Club kina a zažijete 
jedinečnou show. Vstupné 150 Kč.
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Pohádka o tureckém rybáři
Loutkovo – kejklířské Divadlo Basta-fidli Vás zve 
v neděli 12.11 od 16.00 do Club Kina na jarma-
rečně loutkovou pohádkovou komédii.

Půljablkoň
Půljablkoň nejmenší z odnoží Jablkoně. Jde o duo, 
kde obrovitého kapelníka Michala Němce dopl-
ňuje éterická zpěvačka Marie Puttnerová. V pátek 
24. 11. od 20.00 do černošického Club Kina.

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U Koruny, nám. prosince Osvo-
boditelů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Inter-
netwww.ukoruny.net nebo www.praha16.eu. 
Nabízíme hlídání dětí.
4. listopadu od 19.00 hodin: Pokoje s tchý-
němi, DS Gaudium, Jakub Kolár
Komedie nejen o tchýních. Vstupné 150 Kč

Dana Radová

Asociace pro malé a střední podniky a živnostníky ČR
ve spolupráci s MÚ Řevnice pořádá

Setkání pro začínající 
podnikatele

Uvažujete o tom, jak založit či rozšířit svou firmu?
Máte nápad, ale nevíte, jak zvládnout přechod 

ze zaměstnání na volnou nohu?
Potřebujete poradit, jak mít ve svých rukách finance, 

marketing a legislativu?
Hledáte možnosti financování vašeho startupu?

Pak je setkání určeno právě pro Vás. Využijte možnost 
diskuze a individuální konzultace.

Přijďte se inspirovat v besedě se zástupci AMSP 
a úspěšnými podnikateli zvašeho regionu. Své příběhy 

s vámi budou sdílet
Petr Kozák a Helena Vaňková

z firmy K&V elektro 
a

Josef Beneš
z firmyBening, kuchyňské studio.
14. 11. 2017, 14:00 - 19:00
Kavárna Modrý domeček

Nám. Jiřího z Poděbrad 3, Řevnice
Registrace: im@i2000.cz

Účast a občerstvení je
po předchozí registraci ZDARMA

Hledám 
lékaře-gynekologa 

na malý úvazek 
v zavedené gynekologické ambulanci 

v Dobřichovicích.
Informace na tel: 606 280 269
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Vydává město Dobřichovice, IČ 241181, 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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Kapela Jazz Elements také vystoupí na Dobřichovickém mostovém plese


